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Sēdē piedalās  8 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks, deputāts Mārtiņš Cimermanis,  deputāts Vilnis 

Gailums, deputāts Jānis Kalniņš, deputāts Juris Krievs, deputāte Solveiga Lineja, deputāts 

Rihards Melgailis, deputāte Inita Nagņibeda 

 

Sēdē nepiedalās: 

deputāts Jānis Dūmiņš-iemesls nav zināms 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, domes priekšsēdētāja vietnieks Aivars Mačeks, 

pašvaldības izpilddirektors Ivars Romānovs, administrācijas vadītājs Edgars Paičs, Attīstības 

un plānošanas nodaļas vecākā projektu vadītāja Jolanta Kalinka, Izglītības, kultūras, sporta un 

sabiedrības labklājības departamenta vadītāja Aija Spriņķe, Izglītības nodaļas vadītāja Baiba 

Šumina, Izglītības nodaļas speciāliste izglītības kvalitātes jautājumos Ilze Ērgle, Ekonomikas 

un finanšu departamenta vadītāja Indra Latviete, ekonomiste Marija Abramčika, Juridiskās 

nodaļas vadītāja Evita Grigorjeva, sabiedrisko attiecību speciāliste Andra Matuļenko, deputāts 

Guntis Kalniņš (attālināti), datorsistēmu un datortīklu administratore Krista Sondore, 

laikraksta “Bauskas Dzīve” žurnālists Uldis Varnevičs, SIA “Ķemers Business  and Law 

Company” pārstāve Edīte Ķemere, praktikante lietvedībā Alīna Bērziņa 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas lietvedības sekretāre Ligita Jukšinska. 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 2029. gadam 1. redakcijas 

apstiprināšanu un nodošanu publiskai apspriešanai. 

2. Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu vadītāju mēneša darba algas likmes 

noteikšanu. 

3. Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu sniegto pakalpojumu izmaksām 

pašvaldību savstarpējiem norēķiniem. 
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4. Par projekta "Veselības veicināšanas un slimību profilakses pasākumu īstenošana Bauskas 

novadā" īstenošanu. 

 

1.p. 

Par Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 2029. gadam 1. redakcijas 

apstiprināšanu un nodošanu publiskai apspriešanai. 

 

(R.Ābelnieks, B.Šumina, I.Ērgle, J.Krievs, M.Cimermanis, I.Nagņibeda) 

 

Ziņo: Baiba Šumina, Ilze Ērgle. 

Pašvaldību likuma 4. panta pirmās daļas 4.punktā ir noteikts, ka viena no pašvaldības 

autonomajām funkcijām ir gādāt par iedzīvotāju izglītību, tostarp nodrošināt iespēju iegūt 

obligāto izglītību un gādāt par pirmsskolas izglītības, vidējās izglītības, profesionālās ievirzes 

izglītības, interešu izglītības un pieaugušo izglītības pieejamību. Minētā likuma 10. panta pirmās 

daļas 3.punkts noteic, ka dome ir tiesīga izlemt ikvienu pašvaldības kompetences jautājumu. 

Tikai domes kompetencē apstiprināt pašvaldības attīstības plānošanas dokumentus, tostarp 

attīstības programmu un ilgtspējīgas attīstības stratēģiju, turklāt minētā panta pirmās daļas 

21.punkts nosaka, ka tikai dome var pieņemt lēmumus citos ārējos normatīvajos aktos 

paredzētajos gadījumos.  

Izglītības likuma 17. panta trešās daļas 1.1 punkts nosaka, ka pašvaldība saskaņā ar 

Ministru kabineta apstiprinātajās izglītības attīstības pamatnostādnēs noteiktajiem mērķiem 

izstrādā izglītības attīstības stratēģiju.  

Attīstības plānošanas sistēmas likuma 4. pants nosaka, ka attīstības plānošanas 

dokumentā izvirza mērķus un sasniedzamos rezultātus attiecīgā politikas jomā vai teritorijā, 

apraksta noskaidrotās problēmas un paredz to risinājumus, izvērtē šo risinājumu iespējamo 

ietekmi, kā arī plāno turpmāko politikas īstenošanai un rezultātu novērtēšanai nepieciešamo 

rīcību, 10. pants nosaka, ka pašvaldības institūcijas atbilstoši savai kompetencei izstrādā 

attīstības plānošanas dokumentus pēc savas iniciatīvas, izpildot augstākas institūcijas uzdevumu, 

kā arī tad, ja attīstības plānošanas dokumentu izstrādi paredz normatīvais akts. Minētā likuma 11. 

panta piektā daļa nosaka, ka Ministru kabinets, ciktāl likumā nav paredzēts citādi, nosaka visu 

līmeņu, veidu un termiņu attīstības plānošanas dokumentus, tajos ietveramo saturu, to 

izstrādāšanas, apstiprināšanas, aktualizācijas, spēka zaudēšanas kārtību un darbības termiņu, kā 

arī attiecīgo pārskatu sniegšanas un sabiedrības līdzdalības kārtību, un sestā daļa nosaka, ka 

Ministru kabinets nosaka attīstības plānošanas dokumentu iespējamās ietekmes izvērtēšanas 

(izņemot stratēģisko ietekmes uz vidi novērtējumu) kārtību, ciktāl likumā nav noteikts citādi.  

Ministru kabineta 2014. gada 2. decembra noteikumu Nr.737 “Attīstības plānošanas 

dokumentu izstrādes un ietekmes izvērtēšanas noteikumi” 2.punkts nosaka, ka šos noteikumus 

piemēro attiecībā uz attīstības plānošanas dokumentiem, kurus izstrādā valsts un pašvaldību 

institūcijas, 3.punkts nosaka, ka attīstības plānošanas dokumentus izstrādā Attīstības plānošanas 

sistēmas likuma 10. pantā noteiktajos gadījumos. Minēto noteikumu 5.punkts nosaka, ka, 

izstrādājot attīstības plānošanas dokumentus, ievēro normatīvos aktus, kas nosaka sabiedrības 

līdzdalības kārtību attīstības plānošanas procesā. 

Saskaņā ar Bauskas novada pašvaldības un SIA “Ķemers Business and Law Company” 

Līgumu nr. BNP/TI/2024/07 “Bauskas novada izglītības attīstības stratēģijas un rīcības plāna 

2024. -2029. gadam izstrāde” veikta Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024. -2029. 

gadam 1. redakcijas izstrāde, ietverot esošās situācijas izvērtējumu un stratēģiskās daļas un 

rīcības plānu. Izglītības stratēģijas 1. redakcijas izskatīšana norisinājusies darba grupā. 

Ministru kabineta 2009. gada 25. augusta noteikumu Nr.970 “Sabiedrības līdzdalības 

kārtība attīstības plānošanas procesā” 6.punkts nosaka, kādos attīstības plānošanas procesa 

posmos ir iespējama sabiedrības līdzdalība, 7.punkts nosaka, kādos veidos sabiedrības pārstāvji 

var līdzdarboties attīstības plānošanā. Minēto noteikumu 10. punkts nosaka, ka publiskā 

apspriešana ir ar ārējo normatīvo aktu vai institūcijas noteikts laikposms, kurā sabiedrības 
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pārstāvji sniedz savus iebildumus un priekšlikumus vai piedalās citās institūcijas organizētās 

sabiedrības līdzdalības aktivitātēs (piemēram, sabiedriskajās apspriedēs un sabiedriskās domas 

aptaujās). Institūcija, organizējot publisko apspriešanu, nosaka publiskās apspriešanas laiku, ne 

īsāku par 30 dienām, ja normatīvajos aktos nav noteikts citādi. 

Pašvaldību likuma 54. panta pirmā un trešā daļa nosaka, ka, lai veicinātu iedzīvotāju 

līdzdalību vietējas nozīmes jautājumu lemšanā un ievērotu iedzīvotāju intereses, pašvaldība rīko 

publisko apspriešanu tās autonomās kompetences jautājumos. Publiskā apspriešana 

organizējama, ņemot vērā šajā likumā un citos likumos, un Ministru kabineta noteikumos 

paredzēto par sabiedrības līdzdalības kārtību pašvaldības attīstības plānošanas procesā. 

Izdevumus, kas saistīti ar publiskās apspriešanas organizēšanu, sedz no pašvaldības budžeta.  

B.Šumina piebilst, ka 1.daļa līdz nodošanai publiskajai apspriešanai tika sakārtota 

atbilstoši Bauskas novada vizuālajai identitātei. Ar komitejas priekšsēdētāja akceptu tiek 

demonstrēta prezentācija. Izglītības attīstības stratēģija norādītajam periodam sastāv no divām 

daļām: 1.daļa – esošās situācijas izvērtējums, 2.daļa – Izglītības attīstības stratēģija 2024.-2029. 

gadam.  Esošās situācijas izvērtējuma mērķis ir datos balstītas esošās izglītības ekosistēmas 

izvērtējums. Visi dati un informācija izgūti no VIIS sistēmas, skolvadības sistēmas e-klase, VIIS 

skolu efektivitātes monitoringa rīka, datu vadības sistēmas Visvaris datu analīzes rīka, izglītības 

iestāžu sniegtās informācijas, kā arī ņemot vērā pašnovērtējuma ziņojumus, izglītības iestāžu 

attīstības plānus, centrālās statistikas pārvaldes datus, VISC datus, aptauju platformas Edurio 

iegūtos rezultātus un Bauskas novada attīstības programmas 2022.-2028. gadam rīcības plānu un 

investīciju plānu. Izmantotie datu objekti – visas Bauskas novada pašvaldības dibinātās izglītības 

iestādes, profesionālās ievirzes izglītības iestādes un interešu izglītības iestādes.  

R.Ābelnieks pateicas par apjomīgo darbu, norāda, ka  dati ir par 2023. gada 1. septembri, 

jautā, vai nevajadzētu aktualizēt šī gada 1.septembra datus. I.Ērgle skaidro, ka esošā situācija 

tika veidota ziemā, kad bija pieejami 2023. gada 1. septembra dati. Lai neattālinātu dokumenta 

publisko apspriešanu, šī gada situācijas izvērtējumu var pievienot vēlāk.  

I.Nagņibeda izsaka pateicību par ieguldīto darbu, jo projekts ir liels; lūdz uz nākamās 

komitejas sēdi sagatavot informāciju, vai prognozes par  skolēnu skaitu visās izglītības iestādēs 

esošajā brīdī ir piepildījušās. B.Šumina apstiprina uz nākamo komitejas sēdi sagatavot šādu 

informāciju. I.Nagņibeda jautā par Centrālo eksāmenu rezultātu salīdzināšanu, kāpēc visas 

novada skolas netiek salīdzinātas pēc viena rādītāja.  I.Ērgle atbild ka 2021. gadā ģimnāzijas tika 

vērtētas atsevišķi, līdz ar to informāciju apkopojot ir šādi rezultāti. I.Nagņibeda aicina pārskatīt 

2. daļu un pievērst uzmanību pareizrakstības kļūdu novēršanai, un informācijas precizēšanai, 

norādot, ka Bauskas Valsts ģimnāzija bija pusaudžu motivācijas programmas MOT ieviesēja, kā 

arī norāda, ka dokumentā norādīta Īslīces vidusskola. Lai nerastos pārpratumi, lūdz precizēt 

analīzes daļu. I.Ērgle atbild, ka tie ir skolu iesūtītie dati, apsola precizēt.   

J.Krievs norāda, ka veicamo darbu uzskaitījumā skolās  netiek pieminēts darbs pie 

sporta skolas  “Dartija” 2. kārtas atjaunošanas darbiem (1. un 3. kārta ir izbūvēta), kamēr iekšā 

viss ir vecs, uzstādītas tikai melnas caurules ūdens novadīšanai. Jautājums par skolēnu 

pārvadājumiem – vai tiešām maršruts ir  50 km dienā, uz ko B. Šumina atbild, ka reizēm 

skolēniem ceļā sanāk pavadīt 1 stundu, kamēr izbrauc visu maršrutu, līdz nokļūst mācību iestādē. 

Apsola šo jautājumu precizēt, vai tiešām dienā nobrauktais kilometru skaits ir tik liels. J.Krievs 

turpina par Skaistkalnes muižas ēkas atjaunošanas projektu, kādā veidā tas ir saistīts ar 

Skaistkalnes vidusskolu. R.Ābelnieks paskaidro, ka Skaistkalnes vidusskola atrodas muižas 

kungu mājā.  

M.Cimermanis jautā par Latvijas Republikas tiesībsarga vēstulē minēto principu 

“izglītība tuvāk dzīvesvietai” jeb ceļā pavadītais laiks vienā virzienā ne ilgāks par 40 minūtēm ar 

pašvaldības organizētu transportu, vai un kā tas tiek realizēts. Vajadzētu izveidot karti, kurā tiek 

skaidri uzskatīts, kā notiek skolēnu nokļūšana līdz mācību iestādēm un norādīt, kā šo stratēģiju 

var īstenot. Piebilst, ka nejūt, ka kaut kas būtu mainījies, jo transports ir vairāk pakārtots skolu, 

nevis skolēnu interesēm.  Otrs jautājums – kā domāts izpildīt uzstādīto mērķi novada vidusskolās 

palielināt izglītojamo skaitu par 15 %? Cik tas ir pārdomāti, jo skolu vērtēšanā tas tiks ņemts 
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vērā. I.Ērgle vērš uzmanību, ka jau šajā gadā pieaudzis izglītojamo skaits Bauskas Valsts 

ģimnāzijā vidusskolas posmā, norāda, ka dati ņemti no iepriekšējo gadu 9.klašu beidzēju 

aptaujām. M.Cimermanis apšauba to, ka 65 % vidusskolu absolventu turpina iegūt augstāko 

izglītību. I.Ērgle apstiprina, ka pēc pieejamajiem datiem tā arī ir, 65 % absolventu iestājas 

augstskolās, nav zināms, cik procentu no tiem studijas pabeidz, jo šādi dati nav pieejami.   

M.Cimermanis turpina, ka prakse rāda ko citu, uzskata, ka, balstoties uz novada attīstības 

stratēģiju, jāveido darba tirgum atbilstoša mācību infrastruktūra. Dokumentā nav atrodama darba 

tirgus analīze. Jābūt profesiju izveidei mūsu novada konkurētspējai. Kā piemēru min Kandavas 

lauksaimniecības tehnikuma Saulaines teritoriālo struktūrvienību, kur lielākoties  mācības apgūst 

mūsu novada jaunieši. Jāvērš uzmanība uz tādām lietām kā sasniedzamība, mobilitāte un 

profesionālās izglītības nepieciešamība. 

R.Ābelnieks aicina atbalstīt šo lēmuma projektu un virzīt tālākai izskatīšanai, uzsverot, 

ka dokumentā tiks veikti izteiktie precizējumi un uzlabojumi. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Mārtiņš Cimermanis, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, 

Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada 

Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 2029. gadam 1. redakcijas 

apstiprināšanu un nodošanu publiskai apspriešanai". 

 

2.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu vadītāju mēneša darba algas likmes 

noteikšanu. 

 

(R.Ābelnieks, A.Okmanis, B.Šumina, I.Ērgle, J.Krievs, M.Cimermanis) 

 

Ziņo: Baiba Šumina, Ilze Ērgle. 

Lēmuma projekts izstrādāts saskaņā ar Ministru kabineta 2016. gada 5. jūlija noteikumu 

Nr. 445 “Pedagogu darba samaksas noteikumi” 6., 9. punktu, kas nosaka zemāko mēneša darba 

algas likmi izglītības iestāžu vadītājiem un tiesības izglītības iestādes dibinātājam saskaņā ar 

apstiprinātajiem kritērijiem budžeta finansējuma ietvaros noteikt augstāku mēneša darba algas 

likmi izglītības iestādes vadītājam;  

Bauskas novada domes 2024. gada 30. maija noteikumu Nr. 4 “Bauskas novada 

pašvaldības pedagogu darba samaksas noteikumi” III nodaļas 11. punktu un 1. pielikumu, kas 

nosaka izglītības iestāžu vadītāju darba izvērtēšanas kritērijus mēneša darba algas likmes 

noteikšanai - izglītības iestādes vadītāja darba intensitāte izglītības programmu īstenošanā, 

izglītības kvalitātes veicināšana un pieejamības nodrošināšana, dibinātāja izglītības iestādes 

vadītāja profesionālās darbības novērtējums. 

Aicina atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu par Bauskas novada pašvaldības izglītības 

iestāžu vadītāju darba algām, kas tiek finansētas valsts budžeta un pašvaldības budžeta 

līdzekļiem no 2024. gada 1. septembra līdz 2025. gada 31. augustam. Algas likmes tiek noteiktas 

visiem vispārizglītojošo skolu direktoriem, pirmsskolas izglītības iestāžu vadītājiem un 

profesionālās ievirzes skolu direktoriem.  Bērnu un jauniešu centra vadītājai alga tiks noteikta no 

2024. gada 1.oktobra, kad tiks nofiksēts izglītojamo skaits šajā izglītības iestādē. Iecavas 
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vidusskolas direktorei profesionālā novērtēšana netika veikta, jo termiņš direktores amatā ir 

mazāks par 6 mēnešiem, tāpēc direktores alga likme atbilstoši MK noteikumiem ir pamatalga, 

piemērojot atbilstošus koeficientus. Vecumnieku vidusskolas direktora amats ir vakants un 

plānojamā darba alga būs pamatalga ar piemērojamiem koeficientiem un kritēriju procentiem par 

programmu īstenošanu vairākās adresēs.  

R.Ābelnieks paskaidro, ka starplaikā tika veikta skolu vadītāju profesionālā izvērtēšana 

pēc novadā šogad apstiprinātajiem noteikumiem, šis ir loģisks darba rezultāts.  

A.Okmanis jautā, kā tas sasaucas kopā ar jau valdībā pieņemto ierobežojumu, ka darba 

algas fonds pašvaldībā ar 2024. gada 31. jūliju nedrīkst pieaugt vairāk par 2,6 % ? Ja šeit tiek 

palielināta alga par 10 % un 18 %, kādam tā būs vai nu jāsamazina, vai arī būs ļoti mazs 

pieaugums.  Otrs jautājums – kādā veidā pašvaldības vērtējums ir iegūts, redzams tikai kopējais 

cipars. R.Ābelnieks uzskata, ka algas fonds netiks pārsniegts, jo faktiski algu atšķirības nav tik 

lielas. B.Šumina vērš uzmanību uz to, ka šie pieauguma procenti jau tika ierēķināti 2024. gada 

30. maija noteikumos Nr.4 “Bauskas novada pašvaldības pedagogu darba samaksas noteikumi”. 

J.Krievs piebilst, ka, vērtējot tika ņemts vērā direktora pašnovērtējums, gan iestādes 

dibinātāja vērtējums. Bija izteicis priekšlikumu vērtējot ņemt vērā direktoram noteikto 

pienākumu izpildi,  attieksmei jābūt vienādai, varbūt jāpārskata vēlreiz un jātiek skaidrībā,  cik 

liels ir pieaugums.  

A.Okmanis: problēmu rada tas, ka noteikumos iestādes dibinātāja vērtējums noteikts līdz 

15 %. Nav redzams, cik procentu algas pieaugums ir katram vadītājam. I.Ērgle apsola, ka 

pievienos informācijas datnēs sanāksmes kopējo protokolu, kur uzskaitīti visi iegūtie procenti.  

R.Ābelnieks norāda, ka līdz finanšu komitejai vajadzētu rast skaidrību par algu pieaugumu 

aprēķinu katrai grupai. 

M.Cimermanis jautā, vai skolu vadītājiem ir atļauts apvienot pamatdarbu ar citiem 

darbiem, kā piemēram, lekciju lasīšana. B. Šumina atbild, ka direktoram, stājoties amatā, ar 

domes lēmumu noteikts, ka atļauts  apvienot citus papildu darbus.  R.Ābelnieks precizē, ka savā 

skolā direktors var pasniegt līdz 7 mācību stundām, ja ir citas darba attiecības, tad vajadzīgs 

dibinātāja saskaņojums. Tie ir individuāli gadījumi. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Mārtiņš Cimermanis, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, 

Rihards Melgailis, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  2 (Solveiga Lineja, Inita Nagņibeda) 

NOLEMJ: 
Atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības izglītības 

iestāžu vadītāju mēneša darba algas likmes noteikšanu". 

 

3.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu sniegto pakalpojumu izmaksām 

pašvaldību savstarpējiem norēķiniem. 

 

(R.Ābelnieks, M.Abramčika, A.Okmanis) 

 

Ziņo: Marija Abramčika. 

Saskaņā ar Ministru kabineta 2016. gada 28. jūnija noteikumu Nr. 418 “Kārtība, kādā 

veicami pašvaldību savstarpējie norēķini par izglītības iestāžu sniegtajiem pakalpojumiem” 9. 

punktu ir aprēķinātas viena izglītojamā izmaksas mēnesī pašvaldības izglītības iestādēs, 

aprēķinam izmantojot izglītības iestādes iepriekšējā saimnieciskajā gadā pēc naudas plūsmas 

uzskaitītos izdevumus. Lēmuma projekts sagatavots precizējot izglītojamo skaitu uz                   
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1. septembri, kā arī ar izmaiņām izglītojamo skaitā, ir arī precizētas izmaksas vienam 

izglītojamam uz 1. septembri. Izmaiņas veiktas, jo  ar 1. augustu Valles pamatskolai ir pievienota 

pirmsskolas izglītības iestāde “Cielaviņa”, līdz ar to izmaksas apvienotas kopā un apvienots 

izglītojamo skaits. 

 Piebilde no A.Okmaņa – skolēnu skaits uz 5. septembri, kad dati nodoti oficiāli.  

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Mārtiņš Cimermanis, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, 

Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: Atbalstīt lēmuma projektu " Par Bauskas novada pašvaldības izglītības 

iestāžu sniegto pakalpojumu izmaksām pašvaldību savstarpējiem 

norēķiniem”.  

 

 

4.p. 

Par projekta "Veselības veicināšanas un slimību profilakses pasākumu īstenošana Bauskas 

novadā" īstenošanu.  

(A. Spriņķe, R. Ābelnieks, M, Cimermanis, I. Nagņibeda, J.Kalinka) 

 

Ziņo: Aija Spriņķe, Jolanta Kalinka.  
  Pamatojoties uz Ministru kabineta 2024. gada 9. jūlija noteikumu Nr. 448 “Eiropas 

Savienības kohēzijas politikas programmas 2021.–2027. gadam” 4.1.2. specifiskā atbalsta mērķa 

“Uzlabot vienlīdzīgu un savlaicīgu piekļuvi kvalitatīviem, ilgtspējīgiem un izmaksu ziņā pieejamiem 

veselības aprūpes, veselības veicināšanas un slimību profilakses pakalpojumiem, uzlabojot veselības 

aprūpes sistēmu efektivitāti un izturētspēju” 4.1.2.2. pasākuma “Veselības veicināšanas un slimību 

profilakses pasākumu īstenošana vietējai sabiedrībai” īstenošanas noteikumi” 14. punktu, Centrālā 

finanšu un līgumu aģentūra uzaicinājusi Bauskas novada pašvaldību sagatavot un iesniegt Eiropas 

Sociālā fonda Plus projekta iesniegumu. 

Projektam pieejamais kopējais attiecināmais finansējums ir 326 484,00 EUR, tai skaitā ESF+ 

finansējums – 277 511,40 EUR un valsts budžeta finansējums – 48 972,60 EUR. 

Projekta iesniegums jāiesniedz aģentūrai līdz 2024. gada 2. oktobrim, īstenošanas termiņš līdz 

2029. gada 31. decembrim. 

Projektā atbalstāmās aktivitātes: veselības veicināšanas un slimību profilakses pasākumi, 

visiem pašvaldības iedzīvotājiem visos vecuma posmos un dažādām mērķa grupām atkarībā no 

jomas (seksuālās un reproduktīvās veselības veicināšana, atkarību mazināšana un profilakse, 

traumatisma mazināšana, psihiskās veselības veicināšana, veselīga uztura lietošanas veicināšana, 

fizisko aktivitāšu veicināšana, veselības veicināšana un slimību profilakses uzlabošana, 

prenatālās un agrīnās bērnības vecāku prasmju programmas), kas novērstu priekšlaicīgu 

mirstību, darba nespēju, veicinātu dzīves kvalitāti un uzlabotu iedzīvotāju veselībpratību. 

A.Spriņķe vēl piebilst ka šobrīd notiek cenu pirmsaptauja, pēc kuras varētu būt 

papildinājumi vai precizējumi, zināmas mērķgrupas un speciālisti. Plānojums ir tapis ņemot vērā 

iepriekšējo projektu, kura īstenošana ilga 6 gadus, bet valsts un Eiropas savienības finansējums 

bija 3 reizes lielāks nekā šim, līdz ar ko varēja izvērsties plašāk. Pieaugušas izmaksas, tāpēc šajā 

projektā apjoms un aktivitātes ir mazākā piedāvājumā. 

 R.Ābelnieks piebilst, ka iepriekšējais projekts veselības veicināšanai bija izdevies, par to 

bija liela iedzīvotāju interese un iesaiste projektā. 
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J.Krievs jautā, vai šeit tiek piesaistīts pašvaldības finansējums. A.Spriņķe atbild 

noliedzoši. Otrs jautājums no J. Krieva par peldētapmācībām – vai aprēķins ir veikts par vienu 

nodarbību (60 min) vienam cilvēkam, kas ar to ir domāts. A.Spriņķe atbild, ka tas ir nodarbību 

komplekss. J.Kalinka skaidro, ka pēc konsultācijas ar Bauskas peldbaseina treneri, noskaidrots, 

ka cilvēkam, lai iemācītos droši peldēt, ir nepieciešamas vismaz 10 nodarbības, kur katra ilgst 60 

minūtes. Tas būs cikls: 20 cilvēku grupa, 10 nodarbības, izmaksas vienam cilvēkam ir 10 EUR 

pēc pašreizējā cenrāža. Izmaksas tiks kalkulētas, pakalpojumu sniedzējs iesniegs izmaksu cenas 

par vienu vienību. Saraksts sastādīts, vadoties no iepriekšējās pieredzes. Šī projekta mērķgrupa ir 

visi projekta iedzīvotāji, ievērojot teritoriālo pārklājuma principu. Lai sasniegtu arī attālākus 

reģionus, lekcijas un apmācības varētu notikt attālināti. 

 M.Cimermanis atzīmē, ka projekts ir labs. Jautā, vai varētu lēmuma projektā iekļaut to, ka 

projekts sagatavots kopā ar  mūsu veselības iestādēm, lai dzirdētu viņu viedokli par lekcijām.    

J.Kalinka atbild, ka ir uzrunāta Bauskas slimnīca, bet sarakste, atbalstāmie speciālisti, 

atbalstāmās un  neatbalstāmās jomas – to visu sastādījusi  Veselības ministrija kopā ar CFLA.  

M. Cimermanis ierosina sasaukt ģimenes ārstu sanāksmi, lai noskaidrotu novada iedzīvotāju 

veselības stāvokļa vidējo situāciju novadā.  Jautā, vai ir kādi dati par, piemēram, vīriešu asins 

analīžu nodošanu pēc 50 gadu vecuma, kas ir bezmaksas pasākums, vai ir uzskaitīti sieviešu 

valsts apmaksātie skrīningi.  J.Kalinka atbild, ka šādi dati ir pieejami Slimību profilakses un 

kontroles centra (SPKC) mājas lapā. M. Cimermanis piebilst, ka vajadzētu saprast, kāda ir 

veselības situācija novadā, lai saprastu, kā šo projektu veiksmīgi realizētu. J.Kalinka piebilst, ka 

šī programma ir veidota un balstīta uz SPKC datiem. M. Cimermanis iesaka papildināt šo 

projektu, sākumā pievienojot datus par vispārēju datu analīzi par veselības rādītājiem.  J.Kalinka 

atbild, ka pievienos papildus datni.   

 I.Nagņibeda izsakās atzinīgi par iepriekšējā gadā īstenoto Veselības veicināšanas 

projektu novada pedagogiem, kas tika īstenots Bauskas Valsts ģimnāzijas telpās, par to bija ļoti 

liela atsaucība.  Bija daudz aktivitātes un lekcijas, liels pieprasījums un labas atsauksmes par 

konkrēto aktivitāti.  

 J.Kalinka papildina, ka aktivitātes ir paredzētas arī skolās bērniem un jauniešiem, tai 

skaitā senioriem, visiem vecuma posmiem un visām mērķa grupām. Uzsvars tiek likts uz 

traumatisma mazināšanu. 

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

 

"PAR"  -  

8 (Mārtiņš Cimermanis, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, 

Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav  

NOLEMJ: Atbalstīt lēmuma projektu "Par projekta "Veselības veicināšanas un slimību 

profilakses pasākumu īstenošana Bauskas novadā" īstenošanu”.  

 

Sēdi beidz 2024. gada 11. septembrī plkst. 10.02 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs     Raitis Ābelnieks 

 

 

     

Sēdes protokolētāja      Ligita Jukšinska 
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